



Ministry of Higher Education and Scientific Research /Jordan  
Information Request Form for Institutions of Higher Education  
that Offer **Non-Traditional Education (Online)**

---

Please provide the required Information: -

يرجى استكمال المعلومات :-

1. Name of the Institution:

1. اسم المؤسسة التعليمية:

-----

-----

2. Year of Establishment: -----

2. سنة التأسيس: -----

3. Starting Year of Non-Traditional Programs-----

3. سنة البدء بطرح برامج التعليم غير التقليدي-----

4. Address:-----

4. العنوان: -----

-----

-----

City -----

المدينة -----

Postal Code -----

الرمز البريدي -----

Telephone -----

رقم الهاتف -----

Fax -----

رقم الفاكس-----

E-mail -----

البريد الإلكتروني-----

Website -----

الموقع على الإنترنت-----

When was the Website last updated?-----

متى كان اخر تحديث للموقع الإلكتروني؟-----

Official Seal of Institution

**5. Is Your Institution:**

Public  Private  Regional

**5. هل المؤسسة التعليمية:**

أقليمية  خاصة  حكومية

**6. Name of the Authority Supervising your Institution:**

**6. أسم الجهة المشرفة على المؤسسة:**

-----  
-----

-----  
-----

**7. Is your institution recognized by the recognition competent authority in the country in which it is located?**

**7. هل المؤسسة معترف بها من الجهة المختصة عن التعليم العالي في الدولة التي توجد فيها؟**

Yes  No

لا  نعم

If yes, please attach a duly certified letter of recognition from the competent authority that supervises the institution.

إذا كانت الإجابة نعم، يرجى إرفاق كتاب الاعتراف بالمؤسسة من الجهة المختصة مصدق حسب الأصول.

**8. Is there a system of accreditation and quality assurance in the country in which your Institution is located?**

**8. هل يوجد نظام متبع للإعتماد و ضمان الجودة في الدولة التي توجد فيها المؤسسة؟**

Yes  No

لا  نعم

If yes, please attach a duly certified letter of accreditation from the competent authority that supervises the institution

إذا كانت الإجابة نعم، يرجى إرفاق كتاب الاعتماد من الجهة المختصة مصدق حسب الأصول

**9. Admission requirements for all degrees:**

**9. شروط القبول لجميع الدرجات العلمية:**

Bachelor:

البكالوريوس:

-----  
-----  
-----  
-----

-----  
-----  
-----  
-----

Higher Diploma:

الدبلوم العالي:

-----  
-----  
-----  
-----

-----  
-----  
-----  
-----

Official Seal of Institution

Master:

الماجستير:

Doctorate:

الدكتوراه:

**10. Language(s) of instruction**-----

**10. لغة التدريس:**-----

**11. Total number of students (current year)**-----

**11. عدد الطلبة الإجمالي في المؤسسة (العام الحالي)**-----

Number of students from Jordan (if any)-----

عدد الطلبة الأردنيين في المؤسسة ( إن وجد)-----

**12. Student: Teacher ratio (current year)**-----

**12. نسبة الطلبة إلى أعضاء الهيئة التدريسية (العام الحالي)**-----

**14. Does each course to be taught via electronic means have a specialized member of the teaching staff?**

**13. هل لكل مادة تُدرس بالوسائل الإلكترونية عضو هيئة تدريس متخصص؟**

Yes  No

لا  نعم

What qualifications does such member have in order to be able to handle the teaching process via electronic means?

ما هي المؤهلات المتوفرة في عضو هيئة التدريس ليتمكن من التعامل مع عملية التدريس عبر الوسائل الإلكترونية؟

**14. Are there identical sets of servers located in different geographical locations or are they in the same place?**

**14. هل تتوافر مجموعتان متماثلتان من الخادمت الحاسوبية في أماكن مختلفة جغرافيا أم في نفس المكان؟**

What sort of data, information, and teaching materials is stored on each server?

ما نوع البيانات و المعلومات و المواد التعليمية المخزنة في كل خادم حاسوبي (Server)؟

-----

-----

-----

-----

**15. System of education in your Institution:**

**15. نظام التدريس في المؤسسة:**

Years

سنوات دراسية

Semesters

فصول دراسية

Credit hours

ساعات معتمدة

If the system of education is credit hours, what is the allowed number for students per semester:

إذا كان نظام التدريس ساعات معتمدة فما هو عدد الساعات الدراسية المسموح بها للطالب في الفصل الواحد:

Minimum-----

الحد الأدنى-----

Maximum-----

الحد الأعلى-----

**16. What are the faculties in your Institution? and what are the departments related to each faculty?**

**16. ما هي الكليات التابعة للمؤسسة؟ و الأقسام التابعة لكل كلية؟**

(Use extra paper if needed while indicating the question).

(استخدم أوراق إضافية إذا دعت الحاجة مع الإشارة للسؤال)

الكلية Faculty	الأقسام التابعة للكلية Related departments
-----	-----
-----	-----
-----	-----
-----	-----
-----	-----
-----	-----
-----	-----
-----	-----
-----	-----
-----	-----
-----	-----
-----	-----
-----	-----
-----	-----
-----	-----
-----	-----
-----	-----

-----	-----
-----	-----
-----	-----
-----	-----
-----	-----
-----	-----
-----	-----
-----	-----
-----	-----
-----	-----
-----	-----
-----	-----
-----	-----
-----	-----
-----	-----
-----	-----

17. Majors and degrees awarded & duration of study for each major: (please attach the academic plan for each major) 17. التخصصات والدرجات العلمية التي تمنحها المؤسسة ومدة الدراسة لكل منها: (يرجى إرفاق الخطة الدراسية لكل تخصص).

التخصص Major	الدرجة الممنوحة Degree Awarded	عدد الساعات Credit Hours	عدد الفصول Semesters	عدد السنوات Years
-----	-----	-----	-----	-----
-----	-----	-----	-----	-----
-----	-----	-----	-----	-----
-----	-----	-----	-----	-----
-----	-----	-----	-----	-----
-----	-----	-----	-----	-----
-----	-----	-----	-----	-----
-----	-----	-----	-----	-----
-----	-----	-----	-----	-----
-----	-----	-----	-----	-----
-----	-----	-----	-----	-----
-----	-----	-----	-----	-----
-----	-----	-----	-----	-----
-----	-----	-----	-----	-----

Official Seal of Institution

Does your institution offer any of the following majors via electronic means :

Medicine  Dentistry   
Pharmacy  Nursing   
Engineering  Medical Laboratory   
Veterinary Medicine  Applied/ Allied Sciences

Basic Sciences (physics, chemistry, biology & other sciences that need laboratories and practical application)

Can graduates of professional degrees of Medicine, Pharmacy and Engineering faculties practice their profession ?

Yes  No

18. Transferring system for students from other institutions to your institution:

Are students who studied by correspondence allowed to pursue their degree studies in your Institution?

Yes  No

Are students who studies via distance learning allowed to pursue their studies in your Institution?

Yes  No

What is the maximum number of credit hours/years/semesters that can be transferred to your institution for students from other institutions?

Does your Institution accept the community college graduates?

Yes  No

If yes

- Are there specific requirements for community college graduates (such as passing the comprehensive exam for Jordanians)

Yes  No

هل تطرح المؤسسة أي من هذه التخصصات عبر الوسائل الإلكترونية:

الطب  طب الأسنان   
الصيدلة  التمريض   
الهندسة  المختبرات الطبية   
الطب البيطري  العلوم التطبيقية أو المساندة

العلوم الأساسية ( فيزياء، كيمياء، أحياء، أو أي علوم أخرى تحتاج إلى مختبرات أو تطبيق عملي)

هل يسمح لخريجي التخصصات المهنية من هذه المؤسسة من كلية (الطب والهندسة والصيدلة) بمزاولة المهنة؟

لا  نعم

18. نظام إنتقال الطلبة من مؤسسات تعليمية أخرى إلى المؤسسة:

هل يسمح للطلبة الدارسين بطريقة الانتساب بالانتقال الى مؤسستكم؟

لا  نعم

هل يسمح للطلبة الدارسين بطريقة الدراسة عن بعد بالانتقال الى مؤسستكم؟

لا  نعم

ما هو الحد الأقصى من الساعات المعتمدة/ السنوات/ الفصول الدراسية التي يمكن احتسابها للطلبة المنقولين من مؤسسات أخرى إلى مؤسستكم للتخرج منها؟

هل تقبل المؤسسة التعليمية حملة الدبلوم المتوسط ( سنتان بعد الثانوية العامة)؟

لا  نعم

إذا كانت الإجابة بنعم

- هل يشترط اجتياز امتحان معين (مثل- الامتحان الشامل بالنسبة للطلبة الأردنيين)- قبل قبولهم؟

لا  نعم

Official Seal of Institution

What is the maximum number (proportion) of the equivalenced credit hours/ subjects?

- ما عدد (نسبة) الساعات الدراسية/ المواد التي يتم أحتسابها بحد أقصى؟

19. What has your Institution achieved since its establishment in the areas of updating educational materials and using electronic means? (Use extra paper if needed while indicatining the question).

19. ماذا حققت المؤسسة من تطور منذ نشأتها في مجالات تحديث المواد التعليمية و استخدام الوسائل الالكترونية؟ (استخدم أوراق إضافية إذا دعت الحاجة مع الإشارة للسؤال)

20. What is the number of books and periodicals in the electronic library?

20. ما هو عدد الكتب و الدوريات في المكتبة الإلكترونية؟

22. What is the technological infrastructure available to your Institution? and how can it guarantee information security and ongoing delivery to beneficiaries? (Use extra paper if needed while indicatining the question).

21. ما هي البنية التحتية المتوفرة لدى المؤسسة؟ و كيف تضمن أمن المعلومات و استمرارية الوصول إلى المستخدمين؟ (استخدم أوراق إضافية إذا دعت الحاجة مع الإشارة للسؤال)

22. What is the adopted mechanism for direct interactive Teaching-Learning process via electronic means?

22. ما هي الآلية المتبعة في عملية التواصل التفاعلي المباشر عبر الوسائل الإلكترونية بين الأساتذة والطلبة؟ (استخدم أوراق إضافية إذا دعت الحاجة مع الإشارة للسؤال)

(Use extra paper if needed while indicatining the question).

23. How and Where are Exams held?

23. كيف وأين يتم عقد الأمتحانات؟

-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----

-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----

24. Are there any joint programs with other higher education institutions to award degrees?

(If yes, what is the nature of such programs? and how are certificates awarded?)

24. هل هناك برامج مشتركة مع مؤسسات تعليم عال أخرى لمنح الدرجات؟

(إذا كانت الإجابة نعم، ما هي طبيعة هذه البرامج؟ وكيف تصدر الشهادات؟)

-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----

-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----

25. Any additional information about the Institution you wish to provide to support your application for recognition: (Use extra paper if needed while indicatining the question).

25. أي معلومات إضافية عن المؤسسة ترغب بذكرها لدعم طلب الاعتراف:

(استخدم أوراق إضافية إذا دعت الحاجة مع الإشارة للسؤال)

-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----

-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----  
-----







**(Very Important)**

Please attach the following documents:

**(هام جدا)**

يرجى أرفاق الوثائق التالية:

(1) Duly authenticated letter of accreditation by the competent authority.

(1) كتاب اعتماد الجامعة من الجهة المسؤولة مصدق حسب الأصول.

(2) Duly authenticated letters of accreditation for all programs offered by the institution

(2) كتب اعتماد مصدقة حسب الأصول لجميع البرامج التي تطرحها المؤسسة.

(3) The academic plan for each major.

(3) الخطة الدراسية لكل تخصص.

(4) A list of the names of the entire teaching staff, in accordance with the figures mentioned in the tables above, including:

(4) قائمة بأسماء أعضاء الهيئة التدريسية وفقا للارقام المذكورة في الجداول اعلاه مع ذكر:

A) Academic ranking

أ) الرتبة الأكاديمية

B) Email adress

ب) البريد الإلكتروني

C) Start & End dates of work

ج) تاريخ بدء العمل ونهايته

(for each member of the teaching staff )

(وذلك لكل عضو هيئة تدريس)

- In the case that the institution offers traditional and non-traditional programs at the same time, it should fill out separate forms as indicated in page (1).

- في حال كانت المؤسسة تطرح برامج تعليم تقليدية وغير تقليدية في آن واحد عليها تعبئة نموذجين منفصلين كما هو موضح في صفحة (1).

Furthermore, the institution should attach separate lists of the names of the entire teaching staff in each type (traditional, non-traditional), including the details referred to in 4 above for each member of the teaching staff..

وعلاوة على ذلك، يتعين على المؤسسة إرفاق كشوفات منفصلة لأعضاء الهيئة التدريسية في كل نوع (تقليدي، غير تقليدي) مع ذكر التفاصيل الوارد أعلاه في 4 لكل عضو هيئة تدريس.

(5) International academic ranking of the institution and the name of the ranking.

(5) التصنيف الأكاديمي العالمي للمؤسسة مع ذكر اسم جهة التصنيف.

(6) Please consider accuracy in filling out the forms. Answer all the questions as set out in the forms and attach the required documents in accordance with the stipulated conditions.

(6) يرجى مراعاة الدقة في تعبئة النماذج. أجب على كافة الأسئلة كما هي واردة في النموذج وأرفق الأوراق المطلوبة وفقا للشروط.

## **Very Important Note**

Please fill out the information related **only** to the (Non-Traditional Education) in this form and do not mix it with any information relating to Traditional Education, including:

- Accredited disciplines.
- Number of students.
- Number of faculty members.
- Other questions in the Form.

**Therefore, if your institution offers only one program over the Internet while the rest of programs are offered through traditional study, it must fill out the information relating to that program only in this form.**